
Protokół  XXXVIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 13 czerwca 2023 r.  Strona 1 

 

Protokół 

 XXXVIII  Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu 

z dnia 13 czerwca 2023 r. 

OK.0002.3.2023 

 

XXXVIII Zwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Raciążu odbyła się w budynku Miejskiego 

Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji im. Ryszarda Kaczorowskiego w Raciążu przy ul. 

Parkowej 14. 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie: 12:00. 

Zakończono o godzinie: 15:30. 

Obecni radni według załączonej listy obecności. 

 

Ad – 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Raciążu Paweł Chrzanowski, który 

przywitał Burmistrza Miasta Mariusza Godlewskiego, Panią Skarbnik Marię Karwowską, 

panią mecenas Magdalenę Chrzanowską oraz inspektor do spraw Rady Miejskiej Katarzynę 

Wawrowską.  

  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu Sesji uczestniczy 

13 radnych, a zatem można skutecznie obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że dzisiejsze obrady Sesji są nagrywane i 

transmitowane na żywo na profilu Urzędu Miejskiego na stronie Facebook. Przekazał 

również, że klauzula RODO znajduje się na stronie Internetowej Urzędu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i  stwierdzenie  prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej. 

3. Wystąpienia zaproszonych Gości. 

4. Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej samorządu 

gminnego. 
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5. Wystąpienia przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej.   

6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Miasto Raciąż za rok poprzedni. 

7. Debata nad Raportem o stanie Gminy Miasto Raciąż: 

a) głosy radnych, 

b) głosy mieszkańców. 

8. Głosowanie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Miasto Raciąż wotum zaufania. 

9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miasto Raciąż za 2022 rok. 

10. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Miasto Raciąż. 

11. Przedstawienie opinii komisji rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Miasto 

Raciąż. 

12. Przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Gminy Miasto Raciąż. 

13. Dyskusja nad projektami uchwał. 

14. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej w Raciążu w roku szkolnym 2023/2024; 

• w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

zajęć dyrektora Miejskiego Przedszkola w Raciążu w roku szkolnym 2023/2024; 

• w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/332/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 

marca 2023 r. w sprawie programu udzielania dotacji na finansowanie lub dofinansowanie 

kosztów wymiany źródeł ciepła; 

• w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwalniania z opłat, jak również  trybu ich pobierania; 

• w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Miasto  Raciąż; 

• w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Miasto Raciąż na lata 2023-

2027; 

• w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w mieście Raciąż  z 

obowiązkiem dopłaty ze strony Gminy Miasto Raciąż; 

• w sprawie wyrażenia zgody na  zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w Raciążu na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej; 
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• w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż; 

• w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2023. 

15. Wolne wnioski i zapytania 

16.  Zamknięcie obrad.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z zebranych ma uwagi do porządku obrad.  

 

Burmistrz prosi o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie wytypowania 

przedstawiciela Gminy Miasto Raciąż, na członka Rady Społecznej  przy Samodzielnym 

Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Płońsku oraz Uchwały w sprawie 

utworzenia związku powiatowo-gminnego pod nazwą ,,Płoński związek powiatowo-gminny". 

 

Przewodniczący prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad przedstawionych 

uchwał. 

Wprowadzone do porządku obrad uchwały zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący poprosił o przegłosowanie nowego porządku obrad. 

Nowy porządek obrad przegłosowany jednogłośnie.  

 

Ad – 2 

Przyjęcie protokołu  poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 

 

Protokół XXXVII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej z dnia 27 marca 2023 r. został przyjęty 

jednogłośnie.  

Ad – 3 

Wystąpienia zaproszonych Gości. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad - 4 

Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej                         

samorządu gminnego. 

 

Sekretarz Miasta Renata Kujawa  poinformowała, że: 
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• W ramach realizacji projektu pn.: „Wzrost Potencjału Kulturalnego Regionu Poprzez 

Rozwój Infrastruktury Kulturalnej W Gminie Miasto Raciąż” nastąpiły następujące 

czynności:  

W dniu 13.04.2023 r. dokonano odbioru robót budowlanych w  zakresie wykonania 

placów zewnętrznych przy MCKSiR oraz Bibliotece Miejskiej. Prace zostały 

wykonanie terminowo przez firmę HALTOM SPORT z Mławy.  

W dniu 12.05.2023 r. podpisano umowy z firmą JARD Sp. z o.o. z siedzibą w 

Warszawie na dostawę mebli bibliotecznych wraz z pozostałymi meblami biurowymi 

oraz mebli do pracowni ceramicznej. Ponadto w dniu 25.05.2023 r. podpisano umowę z 

firmą ART EXPO D. Sikorski, M. Sikorski z Nadarzyna na dostawę gablot do Sali 

Tradycji. Termin dostawy wszystkich mebli to 23.06.2023 r. Łączna kwota mebli to ok. 

250 000,00 zł. 

W dniu 06.06.2023 r. dokonano odbioru robót budowlanych w zakresie remontu 

wnętrza biblioteki oraz pomieszczeń z przeznaczeniem na rozgłośnię radiową w 

MCKSiR, zgodnie z dokumentacją techniczną dotyczącą aranżacji wnętrza biblioteki, w 

tym m.in. wykonania pracowni tematycznych: Dziejów Raciąża, fotograficznej, 

ceramicznej, multimedialnej. Wykonawcą robót jest konsorcjum firm: COMFORT-

THERM Łukasz Krawczyk – lider, Wróblewo – Osiedle 11/17, 09-152 Naruszewo, 

COMFORT-THERM Sp. z o.o. – partner, Ul. Paskowa 9B, 09-100 Płońsk, EM-BUD 

COMPLEX Emilia Ziółkowska – partner, ul. Miła 15, 05-252 Chajęty.  

 

• W ramach zadania pn.: „Budowa dwóch budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych położonych w Raciążu przy ul. Akacjowej”, dofinansowanego ze 

środków Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 80 % kosztów kwalifikowalnych w 

ramach Funduszu Dopłat, zostaną wybudowane 2 bloki trzykondygnacyjne bez 

podpiwniczenia, w których znajdą się łącznie  

42 mieszkania. Projekt przewiduje również wykonanie zagospodarowania terenu przyległego 

do bloków w zakresie utworzenia ok. 48 miejsc parkingowych, w tym ok. 10  dla osób 

niepełnosprawnych; poza tym utworzony zostanie plac zabaw oraz wydzielone miejsce na 

śmietniki.  

• Zadanie pn.: „Przebudowa i rozbudowa dróg gminnych wraz z 

infrastrukturą techniczną”  realizowane w ramach otrzymanej promesy ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład w dalszym ciągu jest na etapie projektowania. Termin 

realizacji zadania to 20 miesięcy od podpisania umowy, tj. marzec 2024 r. Realizacja zadania 

obejmuje kompleksową modernizację ww. dróg poprzez wykonanie – tam, gdzie to wskazane 
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- kanalizacji sanitarnej, deszczowej, wykonanie oświetlenia ulicznego oraz 

nawierzchni utwardzonej. Zadanie zostało podzielone na 3 części:  

Część I: „Rozbudowa ul. Jesionowej i przebudowa ul. Lipowej w Raciążu”. 

Część II: „Przebudowa ul. Wolności, ul. Parkowej, ul. Młodzieżowej oraz 

budowa ul. Spółdzielczej i ul. Szwedzkiej w Raciążu”. 

Część III: „Budowa ul. Wnorowskiego, ul. Zielińskiego, ul. Chrobrego, ul. 

Mieszka I, ul. Batorego oraz przebudowa ul. Dobrzańskiego w Raciążu”.  

• W dniu 16.05.2023 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Raciążu podpisano umowę na 

dofinansowanie ww. zadania ze środków województwa mazowieckiego w ramach 

Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 

mazowieckiego, dzięki czemu otrzymaliśmy dofinansowanie na pokrycie wkładu 

własnego w wysokości 1 616 740,00 zł. 

 

• W dniu 14.06.2022 r. Gmina Miasto Raciąż otrzymała Wstępne Promesy 

dofinansowania następujących inwestycji ze środków Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Programu Inwestycji Strategicznych: 

 

REWITALIZACJA CENTRUM MIASTA RACIĄŻA polegająca na rewitalizacji 

terenów zielonych i historycznych. Zadanie obejmuje m.in. tereny dwóch parków 

miejskich zlokalizowanych w Raciążu, plac A. Mickiewicza, teren przyległy do 

budynku Urzędu Miejskiego, skwer przy ul. Wolności oraz teren historycznego 

grodziska "Wodna Góra" wraz z przebudową części ul. Wolności. Zaplanowano 

m.in. nowe nasadzenia drzew, wykonanie alejek parkowych. W ramach zadania 

utworzona zostanie poszerzona strefa relaksu obejmująca m.in. teren Parku 

Miejskiego zlokalizowanego przy ul. Mławskiej w Raciążu. Teren ten łączy się 

bezpośrednio z obecnie istniejącym obszarem rekreacyjno-sportowym – plac 

zabaw z plenerową siłownią. Ponadto w ramach zadania zaplanowano do 

utworzenia również ścieżki edukacyjne w Parku Miejskim. Na terenie parku 

miejskiego zlokalizowanego na placu Adama Mickiewicza w Raciążu 

rewitalizacja terenu będzie obejmowała m.in. utworzenie fontanny posadzkowej 

oraz wykonanie nowych nasadzeń. 

W dniu 14.03.2023 r. rozpoczęliśmy procedurę zlecenie wykonania ww. robót w formule 

zaprojektuj i wybuduj przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Raciążu Sp. z o.o. w trybie zamówienia z wolnej ręki w trybie on-house. W dniu 
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20.04.2023 r. podpisano umowę z PGKiM Sp. z o.o. w Raciążu. Termin realizacji 

zadania to 18 miesięcy od podpisania umowy, tj. październik 2024 r.  

MODERNIZACJA STACJI UZDATNIANIA WODY polegająca na budowie 2 studni 

głębinowych, zakupu i instalacji nowego systemu uzdatniania wody z poprawą barwy, 

zakupu agregatu prądotwórczego oraz przebudowy instalacji zbiornika wód 

popłucznych. Realizacja przedmiotowej inwestycji pozwoli zapewnić bezawaryjną 

pracę Stacji Uzdatniania Wody, w którą zaopatrywani są zarówno mieszkańcy Miasta, 

jak i Gminy Raciąż. W związku z brakiem rozstrzygnięcia poprzednio dwóch 

postępowań na wykonanie zadania w formule zaprojektuj i wybuduj dokonano zmiany 

inwestycji i otrzymano ponownie promesę wstępną ważną 9 miesięcy. W tym czasie 

Gmina Miasto Raciąż złożyła wniosek do Marszałka o dofinansowanie zadania w 

zakresie pokrycia wkładu własnego, gdyż z poprzednio prowadzonych postępowań 

zakupowych wynika, iż wartość zadania zdecydowanie będzie przekraczała zakładaną 

pierwotnie kwotę 4 000 000,00 zł.  

• Gmina Miasto Raciąż w roku 2023 ma do wykonania przebudowy bądź budowy 

następujących ulic: Płocka, Przechodnia, Sportowa, Reymonta oraz Polna. Realizacja 

inwestycji jest współfinansowana ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego 

w ramach Instrumentu zadań ważnych dla równomiernego rozwoju województwa 

mazowieckiego. 

 

• W dniu 10.03.2023 r. Gmina Miasto Raciąż podpisała umowę o dofinansowanie 

zadania na realizację projektu pn.: „Bezpieczny pieszy – doposażenie i wyniesienie 

przejść dla pieszych na terenie Raciąża oraz doposażenie Szkoły Podstawowej im. 

Stanisława Konarskiego w zakresie edukacji komunikacyjnej”. Zadanie 

realizowane będzie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na 

lata 2014-2020.  

Realizacja projektu obejmuje doposażenie 5 przejść dla pieszych wyznaczonych na 

terenie miasta Raciąża w następujących lokalizacjach: 

1) ul. Mławska na wysokości Ośrodka Zdrowia (ul. Mławska 15); 

2) ul. 19 Stycznia na wysokości posesji nr 7A i 9 (dwa przejścia dla pieszych); 

3) ul. Kilińskiego na wysokości Szkoły Podstawowej w Raciążu (nr posesji 62B); 

4) ul. Płocka na wysokości posesji nr 22.  

Ponadto w ramach zadania Wnioskodawca, poza działaniami infrastrukturalnymi 

dotyczącymi przejść dla pieszych, pragnie zadbać o prawidłowe poruszanie się wszystkich 

uczestników ruchu drogowego, w tym tych najmłodszych mieszkańców naszego miasta. W 
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tym celu zamierza doposażyć Szkołę Podstawową im. Stanisława Konarskiego w 

Raciążu w urządzenia i obiekty o charakterze edukacji komunikacyjnej. Zakupione 

zostaną: 

Miasteczko rowerowe mobilne, składającego się z obiektów przeznaczonych do nauki 

przepisów ruchu drogowego i praktycznego szkolenia w zakresie ruchu pieszych oraz przede 

wszystkim do nauki jazdy na rowerze, m.in. rondo, przejście dla pieszych, przejazd kolejowy, 

rogatka wraz z sygnalizatorami komorowymi edukacyjnymi – które będą wykorzystywane 

jako części składowe miasteczka rowerowego mobilnego lub jako odrębne urządzenia do 

nauki dzieci w wieku wczesnoszkolnym w zakresie bezpiecznego korzystania z przejścia dla 

pieszych. 

Symulator szkoleniowy roweru - urządzenie przeznaczone do użytkowania w placówkach w 

zakresie bezpiecznego poruszania się po drogach publicznych. 

Trenażer czasu reakcji - urządzenie przeznaczone do sprawdzania i podnoszenia 

sprawności w zakresie czasu reakcji na bodźce świetlne i obserwację otoczenia. 

Symulator zderzenia - symulator pozoruje uderzenie czołowe pojazdu w stałą, 

nieruchomą przeszkodę z prędkością 6-10 km/h. 

Termin realizacji zadania: do 31.12.2023 r.  

 

W dniu 16.05.2023 r. w siedzibie Urzędu Miejskiego w Raciążu podpisano umowę na 

dofinansowanie w 50 % „Przebudowy części drogi dojazdowej stanowiącej działkę nr 

ewid. 69 w Raciążu” w kwocie 103 446,83 zł. Przebudowa drogi polegać będzie na 

wyłożeniu 145 metrów drogi żwirowej kostką betonową oraz 15 metrów kruszywem. Zadanie 

realizowane jest ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w zakresie budowy i 

modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Termin realizacji zadania to 31.10.2023 

r.  

W dniu 16.05.2023 r. podpisano umowę na dofinansowanie zadania pn.: „Czyszczenie ulic 

na mokro na terenie Gminy Miasto Raciąż”, którego realizacja w kwietniu została zlecona 

PGKiM. Zadanie realizowane jest w ramach programu Mazowsze dla czystego powietrza 

2023. Usługa realizowana będzie w miesiącach od kwietnia do października 2023 r.  

Sejmik Województwa Mazowieckiego, 23 maja 2023 r., przyjął uchwałę nr 95/23 w sprawie 

udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na dofinansowanie zadań w 

ramach programu wsparcia Mazowsze dla lokalnych centrów integracyjnych 2023. Uchwałą 

tą władze województwa mazowieckiego przyznały m.in. Gminie Miasto Raciąż 

partycypującej w programie o pomoc finansową w kwocie 150 000,00 zł stanowiącą 

dofinansowanie zadania pn. „Modernizacja pomieszczeń pełniących funkcje integracyjno-
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kulturalne w Miejskim Centrum Kultury Sportu i Rekreacji im. Ryszarda 

Kaczorowskiego w Raciążu w ramach programu „Mazowsze dla lokalnych centrów 

integracyjnych 2023” 

W ramach realizacji niniejszego zadania Wnioskodawca planuje przeprowadzić prace 

polegające na modernizacji pomieszczeń Miejskiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji im. 

Ryszarda Kaczorowskiego w Raciążu i przeznaczenie ich na cele integracyjno – kulturalne 

oraz udostępnienie członkom lokalnego społeczeństwa na ich potrzeby, a także w celu 

podejmowania różnorodnych inicjatyw społeczno – kulturalnych. W ramach planowanej 

modernizacji przeprowadzone zostaną prace w zakresie:  

Kompleksowa modernizacja instalacji elektrycznej i teletechnicznej, m.in. wymiana 

okablowania, wymiana źródeł światła, wymiana włączników i gniazdek, rozprowadzenie sieci 

teleinformatycznej. 

Ponadto zrealizowana zostanie modernizacja wnętrza pomieszczeń, m.in. w zakresie 

wymiany podłóg, podwieszenia sufitów, gładzenia i malowania ścian oraz remontu łazienek.    

 

• Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Mazowieckiego Instrumentu 

Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze dla sportu 2023 przyznał w dniu 23.05.2023 r. 

gminom i powiatom z terenu Mazowsza pomoc finansową na realizację zadań 

inwestycyjnych, polegających na modernizacji istniejącej i budowie nowej infrastruktury 

sportowej oraz zadań bieżących, polegających na remoncie już istniejących obiektów 

sportowych. 

Gmina Miasto Raciąż w ramach ww. instrumentu wsparcia realizować będzie zadanie pn.: 

„Modernizacja boiska szkolnego przy Szkole Podstawowej im. Stanisława Konarskiego 

w Raciążu”. Zadanie obejmuje całkowitą wymianę nawierzchni, ogrodzenia, montaż 

piłkochwytów, montaż nowych bramek oraz koszy do gry w koszykówkę.  

 

• W dniu 02.06.2023 r. w budynku Starostwa Powiatowego w Płońsku przedstawiciele 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

podpisali z Gminą Miasto Raciąż umowę o sfinansowanie zadania pn.: „Rodzinny piknik 

ekologiczny przy Szkole Podstawowej w Raciążu” w ramach Ekologicznych Pikników 

Rodzinnych. Wydarzenie odbyło się w dniu dziecka 01.06.2023 r. Kwota dofinansowania 

30 000,00 zł została przeznaczona na wynajem sceny i nagłośnienia, usługę animatora, 

organizację konkursów ekologicznych oraz poczęstunek.  
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• Gmina Miasto Raciąż pozyskała dofinansowanie w formie dotacji z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w kwocie 3 286,08 zł na 

zadanie pn. „Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasto Raciąż – 

Etap VII”, co stanowi 70% kosztu kwalifikowanego zadania.  

 

• W dniu 29.05.2023r. podpisaną umowę z Wykonawcą ww. zadania, którym została 

firma PHU US-KOM Robert Kołodziejski z siedzibą w Gostyninie. Umowa obejmuje odbiór i 

utylizację wyrobów azbestowych z 7 posesji znajdujących się na terenie Gminy Miasto 

Raciąż. 

• Natomiast 2 czerwca 2023r. Gmina Miasto Raciąż podpisała umowę z WFOŚiGW 

przyznającą dofinasowanie na wyżej wymienione zadanie.  

• W zakresie komunalno - mieszkaniowym wykonano szereg prac, m.in.: 

a) Montaż rynny do komunalnego budynku mieszkalnego przy ul. Warszawskiej 17. 

b) Zakup i montaż kaloryferów w komunalnym lokalu mieszkalnym - ul. Zielona 28A. 

c) Zlecenie wykonania pięcioletnich przeglądów instalacji elektrycznej i piorunochronnej 

w komunalnych lokalach mieszkalnych. 

d) Zlecenie prac polegających na utrzymaniu zieleni miejskiej w okresie od kwietnia do 

października br. 

e) Zlecenie konserwacji terenów zielonych wokół budynku MOPS-u. 

f) Wymiana drzwi wejściowych do komunalnego lokalu mieszkalnego - ul. Kilińskiego 1 

 

• 02 kwietnia 2023 r. odbył się kiermasz wielkanocny na placu przed kościołem 

w Raciążu. 

• 13 maja 2023 r.  odbyło się spotkanie z przedstawicielami LEGIA SOCKER 

SCHOOL. Po rozmowie podjęliśmy decyzję o utworzeniu we współpracy z 

Klubem Legia Przedszkola Piłkarskiego dla dzieci w wieku 3-6 lat W czwartek 

zostanie podpisana umowa i rozpocznie się nabór chętnych. Wszelkie 

informację na temat przedsięwzięcia można uzyskać w Urzędzie u pana 

Dawida Ziółkowskiego.  

• 21 kwietnia 2023 r. odbył się konkurs recytatorski z wierszami Wisławy 

Szymborskiej.  

• 21 kwietnia 2023 r. miało miejsce wmurowanie kamienia erekcyjnego pod 

budynek strażnicy.  
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• 28 kwietnia 2023 r.  zakończył się rok szkolny dla uczniów IV klas Zespołu 

Szkół i SLO                   w Raciążu. 

• 03 maja 2023 r.  miały miejsce uroczystości z okazji Święta Konstytucji 3 

Maja. 

• 08 maja 2023 r.  odbyła się akademia z okazji Dnia Patrona w Szkole 

Podstawowej w Raciążu. 

• 11 maja 2023 r.  w Miejskim Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji  odbyły się 

konsultacje seniorów z posłanką panią Anną Cicholską.  

• 12 maja 2023 r.  odbyły się konsultacje z mieszkańcami w sprawie programu 

„Czyste Powietrze” 

• 16 maja 2023 r. nastąpiło  otwarcie muzycznego placu zabaw przy MCKSiR. 

• 16 maja 2023 r. – Burmistrz Miasta Raciąża wraz z Marszałkiem 

Województwa Mazowieckiego Wiesławem Raboszukiem podpisał umowy na 

realizację kilku projektów: przebudowa części drogi dojazdowej stanowiącej 

działkę nr ewid. 69 w Raciążu; przebudowa i budowa dróg gminnych w 

Raciążu wraz z infrastrukturą techniczną; czyszczenie ulic na mokro na terenie 

Gminy Miasto Raciąż; zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego; realizacja 

projektów senioralnych - "Raźnym krokiem w kulturę" oraz "Wesołe jest 

życie seniora". 

• 17 maja 2023 r. Pan Burmistrz podpisał umowę ze Stowarzyszeniem 

Seniorów, Emerytów i Rencistów w Raciążu na realizację zadania w ramach 

wpierania działalności na rzecz osób w wieku emerytalnym. 

• 19 maja 2023 r. odbył się I Przegląd Pieśni i Piosenki Patriotycznej 

organizowany przez STO w Raciążu. 

• 20 maja 2023 r.  odbył się MAZOpiknik w ramach akcji Odpocznij na 

Mazowszu organizowany przez Urząd Marszałkowski. 

• 25 maja 2023 r. Pan Burmistrz został zaproszony przez Prezydenta RP 

Andrzeja Dudę na obchody Dnia Samorządu Terytorialnego w Pałacu 

Prezydenckim. 

• 27 maja 2023 r. odbyły się Senioralia na placu przy MCKSiR. 

• 29 maja 2023 r. Burmistrz Miasta Raciąża podpisał umowę ze 

Stowarzyszeniem Honorowych Dawców Krwi w Raciążu na zadanie w ramach 

promocji zdrowia. 

• 31 maja 2023 r.  odbył się Dzień Mamy i Taty zorganizowany przez 

przedszkolaków z Przedszkola Miejskiego. 
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• 01 czerwca 2023 r. odbył się EKO PIKNIK w z okazji Dnia Dziecka w szkole 

podstawowej. 

• 03 czerwca 2023 r.  odbył się II Dzień Organizacji Pozarządowych połączony 

z Dniem Dziecka.  

Ad – 5 

Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

 

Pan Krzysztof Dądalski  Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

posiedzenia, które odbyło się 11 maja 2023 roku i dotyczyło zaopiniowania wykonania 

budżetu miasta za 2022 r. oraz uchwalenia wniosku o udzieleniu absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Raciąż. 

Protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Sendal - Przewodniczący Komisji Wniosków, Skarg i Petycji - 

poinformował, że dnia 6 czerwca 2023 roku o godz. 11:00 w budynku Urzędu Miejskiego 

odbyło się wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Miejskiej. Na posiedzeniu obecnych 

było trzynaścioro radnych, Pani Skarbnik Małgorzata Karwowska, pracownik urzędu do 

obsługi rady Pani Katarzyna Wawrowska oraz zaproszeni goście. Porządek posiedzenia i 

materiały tematyczne radni utrzymali na piśmie i drogą elektroniczną. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Pan Paweł Chrzanowski, który usprawiedliwił nieobecność Burmistrza 

i Sekretarza, a następnie przekazał prowadzenie posiedzenia Przewodniczącemu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Na wstępie Pani Skarbnik zaproponowała wprowadzenie 

projektów dwóch uchwał, przygotowanych przez Burmistrza i uzasadniła konieczność ich 

rozpatrzenia. Następnie  przystąpiliśmy do realizacji porządku posiedzenia. W pierwszym 

punkcie pracownik Powiatowego Urzędu Pracy - Filia w Raciążu Pan Michał Wągiel 

przedstawił ocenę stanu oraz perspektywy zatrudnienia i rozwiązywania problemów oraz 

skutków bezrobocia na terenie Gminy Miasta Raciąż. Następnie radni zadawali pytania 

dotyczące przedstawionej informacji. W punkcie drugim zajęliśmy się oceną stanu 

bezpieczeństwa w mieście, w tym pod kątem bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W punkcie 

tym, jako pierwszy, głos zabrał Pan Komendant Komisariatu Policji w Raciążu nadkomisarz 

Andrzej Mikołajewski. Przedstawił ocenę bezpieczeństwa w naszym mieście, a także 

problemy, z jakimi borykają się policjanci. Następnie głos zabrał Naczelnik Wydziału 

Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Płońsku pan komisarz Adam Maliński. 

Przedstawił sprawy dotyczące bezpieczeństwa w ruchu drogowym na ulicach miasta. Na 

uwagę zasługuje fakt, że zarówno stan bezpieczeństwa w mieście, jak i w ruchu drogowym w 
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Raciążu, są na wysokim poziomie i przytoczone statystyki pokazują, iż wyniki są lepsze niż w 

powiecie płońskim.  

Kolejnym punktem było przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Centrum Kultury, 

Sportu i Rekreacji. Sprawozdanie przedłożył Pan Dyrektor Artur Adamski. Przedstawił 

szczegółowe informacje z działalności w 2022 roku oraz plany na 2023 rok.  

Następnie Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej pani Elżbieta Kosiorek 

przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej, jak również zapoznała radnych z projektami 

uchwał, dotyczących pomocy społecznej, które należy przegłosować na dzisiejszej sesji.  

Kolejny punktem wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej była dyskusja nad raportem 

o stanie Gminy Miasto Raciąż. Raport radni otrzymali na piśmie. W dyskusji głos zabierali 

radni, zgłaszali swojej uwagi i pytania, na które odpowiadała Pani Skarbnik. W ocenie 

radnych Pan Burmistrz bardzo dobrze wykonuje swoją pracę, pozyskał wiele środków na 

prowadzenie inwestycji. Najważniejszą z nich jest niewątpliwie budowa bloków na ulicy 

Akacjowej z terminem zakończenia budowy w sierpniu 2023 roku. Oddanie inwestycji 

zaspokoi potrzeby mieszkaniowe najbardziej potrzebujących mieszkańców. Inne inwestycje, 

także z pozyskanych środków, to między innymi remont ulicy Rzeźnianej czy budowa ulicy 

Polnej, której realizacja odbywać się będzie w 2023 roku. Miasto udziela także wsparcie 

finansowego organizacjom i instytucjom działającym na terenie gminy, a wydawane 

pieniądze są starannie kontrolowane.  

Następnie zebrani zapoznali się kolejno z projektantami uchwał, które będą poddane pod 

głosowanie na dzisiejszej Sesji. Część z nich przedstawiona została wcześniej przez Panią 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pozostałe zaprezentowała i przedstawiła 

zasadność ich podjęcia Pani Skarbnik Małgorzata Karwowska. W kolejnym punkcie Sprawy 

różne radni poruszali nurtujące ich problemy dotyczące mieszkańców, sytuacji w mieście i 

pracy urzędu. Na pytania odpowiadali pracownicy urzędu. Był to ostatni  punkt wspólnego 

posiedzenia stałych komisji Rady Miejskiej.  Wobec wyczerpania porządku obrad posiedzenie 

zostało zakończone.  

 

Ad – 6 

Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Miasto Raciąż za Rok 2022 

Burmistrz Mariusz Godlewski w formie prezentacji przedstawił w Raport o stanie Gminy 

Miasto Raciąż za 2022 rok. Zaprezentowany materiał zawierał najważniejsze inwestycje  i 

wydarzenia, które miały miejsce w 2022 roku. 
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Prezentacja przedstawiająca Raport o stanie Gminy Miasto Raciąż za rok 2022 stanowi 

załącznik nr 3  do niniejszego protokołu.  

 

Ad – 7 

Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Raciąż 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że do debaty nie zgłosił się żaden mieszkaniec 

miasta Raciąża, dlatego głos w tej debacie będą zabierali Państwo Radni.  

 

Radny Dariusz Dobrosielski zauważył, że bardzo duży jest wkład własny miasta do edukacji 

w naszym mieście. Zapytał, jak sumy z tego roku mają się do tych z lat poprzednich.  

Burmistrz wyjaśnił, że jeśli chodzi o wydatki na oświatę, był taki czas, że mając jedną dużą 

szkołę, w ogóle nie dokładaliśmy do oświaty. Niestety już kilka lat temu ten trend został 

przełamany  i wydatki są z roku na rok coraz większe. Nie jest teraz w stanie określić, jaka w 

2021 była różnica w wydatkach, ale jest ona na pewno wyższa i obecnie wynosi około 

2 000 000 zł, które musimy dołożyć do funkcjonowania szkoły i przedszkola. Problem jest 

taki, że kiedyś nasza szkoła była bardzo liczna, teraz  mamy około 370 uczniów w szkole 

podstawowej i  140 przedszkolaków. Ilość uczniów się zmniejsza, ale nie jest też tak, że ilość 

nauczycieli się zmniejsza, bo wielu uczniów ma orzeczenia, które wymagają nauczyciela 

wspomagającego albo indywidualnej nauki. Nie możemy też robić bardzo dużych klas,                   

bo pogorszymy tym jakość kształcenia. W związku z tym koszty dla ucznia wzrastają,                

natomiast dotacja - nawet jeśli wzrasta - to nie pokrywa w pełni wymaganej kwoty. Zdarza się 

czasami, że dotacja spada, bo uczniów jest mniej, więc de facto dotacja jest mniejsza. Troszkę 

inaczej wygląda sprawa z przedszkolem,  w ramach dotacji dla przedszkola w dużym stopniu 

pokrywamy koszty funkcjonowania przedszkola niepublicznego. Edukacja stanowi bardzo 

duży wydatek dla miasta i niestety myślę, że ta kwota będzie  się jeszcze zwiększać w 

przyszłości. Chciałbym jeszcze przy okazji podziękować Pani Dyrektor przedszkola, która tak 

naprawdę stworzyła od nowa tę placówkę. Przedszkolaki uczestniczą w różnych imprezach 

dla seniorów i doskonale współpracują  z lokalną społecznością.  A wracając do finansów, to 

koszty niestety będą rosnąć, chyba, że zmieni się system, bo wiadomo, że są sprawy sądowe, 

które wytoczyły samorządy Skarbowi Państwa.   

 

Radny Artur Gizler: „Panie Burmistrzu, bardzo wyczerpująco przedstawił Pan projekty i 

wszystkie działania, które były wykonane 2022 roku. Wspominał Pan o perspektywie 

renowacji dużego parku. Może coś by Pan nam powiedział więcej na ten temat. Co będzie w 
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parku robione,  czy będą wykonane jakieś nowe  nasadzenia? Czy wiadomo coś na temat 

terminu rozpoczęcia i zakończenia prac?” 

Burmistrz: „Całość prac będzie realizowało Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Raciążu. Zaczynając od wejścia  przy Domu Kultury, gdzie będzie m.in. 

wykonane nowe oświetlenie, położona kostka i chodniki, zostanie też poprawiony plac przy 

pomniku.  Od strony ulicy Mławskiej chcemy zrobić  duży zielony obszar, po którym 

mieszkańcy będą mogli pospacerować albo usiąść na kocu. Chcemy zwęzić alejkę, która 

prowadzi do mostu, żeby była na  jego szerokość. Mamy taki pomysł, żeby wszystkie alejki 

były wyłożone  kostką, ale czekamy na oficjalną zgodę od konserwatora zabytków. Wzdłuż 

rzeki chcemy stworzyć pasaż, wykonać ławki, oświetlenie, wykonać nasadzenia - tak, żeby 

był to teren spacerowy. Po drugiej stronie rzeki będą modyfikowane alejki. Chcemy stworzyć 

jedną dużą alejkę, która będzie prowadziła wokół parku, żeby  na przykład rodziny czy panie 

z wózkami czy dzieciaki na rowerkach mogły spacerować taką dużą trasą. Od strony ul. 

Zawoda chcielibyśmy postawić małą architekturę i zrobić tam coś w rodzaj tężni, tak jak                                      

w Ciechocinku. Dodatkowo jeszcze będą robione nasadzenia wzbogacające park o różnego 

rodzaju krzewy, bo w tej chwili w parku praktycznie żadnych nie ma. Największy koszt będą 

stanowiły alejki i tężnia.  Wszelkie prace będą finansowane z dotacji, miasto będzie dokładało 

zaledwie 5% więc mam nadzieję, że wszystkie plany uda się zrealizować. W ramach tego 

projektu będą jeszcze wykonywane prace na podwórku przy Urzędzie na placu Mickiewicza, 

Chcemy zrobić nowy chodnik, nową drogę i  nieco wyrównać teren. Pracujemy nad 

koncepcją dokonania zmian na Wodnej Górze. Dodatkowo w ramach tego projektu mają być 

wykonane prace dotyczące zmiany systemu parkowania samochodów w centrum miasta. 

Chcemy, żeby auta były parkowane nie równolegle, a prostopadle. Jeszcze będą wykonywane 

niewielkie prace na skwerku na ulicy Wolności, ale to będą raczej takie prace porządkowe lub 

korekcyjne tego, co jest.”  

  

Przewodniczący Rady Paweł Chrzanowski: „W związku z tym, co Pan Burmistrz 

powiedział i jakie zmiany mają zajść w parkach na terenie miasta,  apeluję do naszych 

mieszkańców, żeby  poczuli, że to jest wszystko nasze, wspólne i że te wszystkie działania idą 

ku temu, żeby poprawić ich byt i wizerunek miasta. Apeluję, żeby nie niszczyć naszego 

wspólnego mienia, bo sami widzimy, że wiele rzeczy jest zdewastowanych i niszczonych.”  

 

Radny Andrzej Sendal : „Mówi Pan o przebudowie dużego parku… Może warto pomyśleć o 

wyeliminowaniu ptactwa. Będzie tyle nowych rzeczy w parku, więc szkoda, żeby to wszystko 

było niszczone przez wrony”.   

Burmistrz: „W parku będą jeszcze drobne wycinki, ale patrząc na stan parku po wichurach, 
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to staram się, żeby były one minimalne, bo i tak wiele drzew zostało zniszczonych lub 

wyciętych z powodu chorób”.   

 

Przewodniczący Rady Paweł Chrzanowski: „Chcę zapytać, czy uda się te wszystkie 

inwestycje zrealizować w tym roku, bo jest ich bardzo dużo. Chcę  też zapytać o jedną z 

ważniejszych rzeczy, o jakich Pan Burmistrz wspominał, tj. o budownictwo komunalne”.   

Burmistrz: „W tej chwili nie mówi się o mieszkaniach socjalnych czy komunalnych, tylko 

zgodnie z umową, jaką mamy podpisaną z PGK, nazywa się je mieszkaniami o obniżonym 

czynszu. Ten obniżony czynsz  nie pokryje w pełni w żadnym wypadku kosztów budowy, ale 

będziemy się starać, żeby zbilansować otrzymane dofinansowanie z czynszami. Jeżeli chodzi 

o sposób przydziału mieszkań, to będziemy podchodzili do tego dwutorowo. W pierwszej 

kolejności chcielibyśmy przekazać mieszkania tym osobom, które zgodnie z Uchwałą Rady 

Miejskiej mają pierwszeństwo, czyli m.in. osobom z rodzin wielodzietnych, osobom chorym, 

osobom, które samotnie wychowują dzieci, ale dla mnie jako włodarza Raciąża, równie 

priorytetowe jest przeniesienie osób z lokali mieszkalnych, które uległy degradacji i bardziej 

opłacalne jest ich rozebranie niż remont. Niedawno mieliśmy sytuację, kiedy doszło do 

urwania się części sufitu budynku. Ten budynek przechodził przegląd, wszystko było w 

porządku i nagle się okazało, że ktoś kiedyś  na piętrze drewnianego budynku wylał wielką 

betonową podmurówkę, a na niej postawił piec. Chcielibyśmy przeprowadzić te osoby, które 

mieszkają właśnie w takim lokalach, w których mieszkanie zagraża ich bezpieczeństwu. 

Kolejna sprawa dotyczy budynku na przy Placu Mickiewicza, który jest przeznaczony do 

rozbiórki.  Na jego tyłach mieszkają lokatorzy i chciałbym im zaoferować, żeby przenieśli się 

w inne miejsce, a działkę w całości przeznaczyć na sprzedaż. Są więc też takie pojedyncze 

przypadki, w których przydział nowego lokalu jest wskazany. Oczywiście mówimy o 

osobach, które nie mają zaległości czynszowych,  bo tym osobom z długami za czynsze 

mieszkań nie będziemy oferować. Ważne jest dla nas to, żeby mieszkańcy, którzy otrzymają 

lokale, byli w stanie pokrywać koszty funkcjonowania. Mieszkań”. 

 

Ad – 8 

Głosowanie w sprawie Udzielnie Burmistrzowi Gminy Miasto Raciąż wotum zaufania 

 

• Uchwała nr XXXVIII/338/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia                             

13 czerwca 2023 r.  w sprawie udzielenia Burmistrzowi wotum zaufania. 

     Uchwała podjęta jednogłośnie.  
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Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę. 

 

Ad – 9 

Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miasto Raciąż za rok 

2022 

 

Przewodniczący Rady wznowił obrady Sesji Rady Miejskiej.  

 

Skarbnik Miasta Maria Karwowska: „Powiem tylko tyle, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu złożone zostało w terminie. Otrzymaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która sprawuje bezpośredni nadzór nad naszymi finansami.  Budżet udało się 

zrealizować i zamknął się z nadwyżką budżetową, która, tak jak Pan Burmistrz mówił, w tym 

roku już została rozdysponowana na brakujące wydatki. Oby ten rok był równie pozytywny i 

oby zakończył się tak dobrze jak poprzedni”.  

 

Ad – 10 

Przedstawienie opinii komisji rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Miasto Raciąż oraz w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Gminy Miasto 

Raciąż 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Krzysztof Dądalski odczytał Uchwałę Nr 

1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Raciążu z dnia  11 maja 2023 roku w sprawie 

opinii wykonania budżetu Gminy Miasta Raciąż za 2022 rok  i wniosku o udzielenie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Raciąż, w którym wydano pozytywną opinię o 

wykonaniu budżetu Gminy Miasta Raciąż za 2022 rok.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Marzanna Kubińska odczytała Uchwałę Nr. 

3.e/283/2023  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 26 

kwietnia 2023 r., który wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

Raciąż sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2022 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że teraz nastąpi głosowanie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2023 r. 
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• Uchwała nr XXXVIII/339/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia                                

13 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz                                  

ze sprawozdaniem  z wykonania   budżetu  za 2022 rok 

Uchwała przyjęta jednogłośnie.  

 

Protokół  posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maja 2023 r. stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

Ad – 11 

Przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium                                                

dla Burmistrza Gminy Miasto Raciąż 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Krzysztof Dądalski odczytał Uchwałę Nr 

1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Raciążu z dnia  11 maja 2023 roku w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Raciąż, w którym wydano 

pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Gminy Miasta Raciąż za 2022 rok. Komisja  

jednogłośnie głosowała o  udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Raciąż  z tego tytułu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Lawendowski odczytał Uchwałę Nr 

3.f.1/112/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

23 maja 2023 r. roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Raciążu z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Raciąż, która wydała pozytywną opinię  z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Następie odbyło się głosowanie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 r. 

 

 

• Uchwała nr XXXVIII/340/2023 Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 13 czerwca 2023 

r. w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2022 rok 

Uchwała przyjęta jednogłośnie.  

 

Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej  stanowią załączniki 5 i 6 do niniejszego protokołu. 
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Burmistrz Mariusz Godlewski: „Szanowni Państwo, bardzo dziękuję wszystkim Państwu za 

udzielenie absolutorium. To jest zawsze taka bardzo ważna chwila dla mnie. Bo udzielenie 

absolutorium za poprzedni rok jest takim dopełnieniem wszystkich rzeczy, które przez ten 

cały rok zrobiliśmy. Za to Państwu bardzo dziękuję, bo oczywiście zgoda nie polega na tym, 

żeby być zawsze we wszystkim zgodnym, bo każdy z nas ma różne zdania czy opinie, 

musimy to jednak szanować, a nasz sukces polega na tym, żeby wypracowywać jak najlepsze 

rozwiązania dla miasta i dla naszych mieszkańców. Bardzo Państwu za to dziękuję. Dziękuję 

za wasze wsparcie, za to, że możemy razem to realizować, bo to nie jest tak, że Burmistrz jest 

sam. Jesteście Państwo jako Rada organem uchwałodawczym i ja staram się zawsze jak 

najlepiej te uchwały realizować, ale też razem wszyscy uczestniczymy w realizacji i w 

kreowaniu wszystkich pomysłów i rzeczy, które robimy. Chciałbym jeszcze bardzo osobiście 

podziękować po pierwsze: Pani Skarbnik Marii Karwowskiej za to, że wspiera nas 

merytorycznie i zawsze realizuje budżet. Bardzo dziękuję Pani Sekretarz Renacie Kujawie, 

która dba i pilnuje, żeby Urząd działał sprawnie. Ale ta praca nie byłaby przecież pełna bez 

współpracy z jednostkami podległymi. Wszyscy mają ogromne pola do realizacji w ramach 

jednostek i realizują zadania, które stoją bardzo blisko mieszkańców. Bardzo dziękuję Pani 

Marii Chyczewskiej, która jako Przewodnicząca Miejskiej Rady Seniorów zawsze jest 

obecna, wspiera nas i ma dużo pomysłów. Bardzo dziękuję wszystkim pracownikom Urzędu, 

którzy realizują wszystkie zadania i swoim zaangażowaniem oraz poświęceniem działają na 

to, żebym ja mógł to absolutorium uzyskać, ale przede wszystkim działają na rzecz miasta. 

Robimy to po to, żeby lepiej  się żyło w Raciążu i za to bardzo dziękuję wszystkim.  

 

Ad – 12 

Dyskusja na projektami uchwał 

 

Burmistrz: Powiat płoński podjął  uchwałę o utworzeniu związku gminnego pod nazwą 

,,Płoński Związek powiatowo-gminny" i wpisał do niego  wszystkie gminy należące do 

powiatu płońskiego. Dzięki przynależności do związku powiat i gminy będą mogły 

pozyskiwać dofinasowania na wspólne inwestycje. Dziś przyjmujemy jedynie uchwałę o 

założeniu związku, lecz aby mógł  zacząć działać, będzie potrzebny jego statut. Poza tym 

zobaczymy, ile gmin przystąpi do związku i jak on będzie funkcjonował. Nas do utworzenia 

związku zainspirowała realizacja inwestycji na ulicy Warszawskiej. W najbliższym czasie 

mają być nabory na program Polski Ład i związek powiatowo-gminny będzie miał 

możliwość, żeby  wystąpić o środki w ramach puli innej niż gmina i  innej niż powiat. Jeśli 

otrzymamy dofinansowanie to będzie możliwość zrealizować zadania należące zarówno do 
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gminy, jak i do powiatu. Teraz czekają nas rozmowy m.in. o podziale zadań, o gwarancjach, o 

kosztach funkcjonowania związku, ale te ustalenia będą już zawarte w statucie, który w 

przyszłości będzie trzeba podjąć. Druga uchwała, którą wprowadziłem do porządku obrad, ma 

związek z wygaśnięciem kadencji Rady Społecznej przy SPZ ZOZ w Płońsku. Możemy 

wytypować naszego przedstawiciela do Rady Społecznej Szpitala w Płońsku.  W większości 

przypadków takim przedstawicielem jest Burmistrz albo Wójt, natomiast u nas już od kilku 

lat jest Przewodniczący Rady Pan Paweł Chrzanowski, który bardzo angażuje się w te 

działania. Dla mnie to też jest bardzo wygodne, bo mogę skupić się na innych działaniach, a 

Pan Paweł zna specyfikę działania Rady i działania szpitala. Jeżeli mogę doradzić, to bym 

rekomendował utrzymanie tego stanu i zaproponuję kandydaturę Pana Pawła Chrzanowskiego 

na przedstawiciela Gminy Miasto Raciąż jako członka Rady Społecznej przy SPZZOZ w 

Płońsku, ale oczywiście ostateczna  decyzja należy do Państwa i będzie poddana głosowaniu. 

 

Ad - 13 

Podjęcie uchwał 

• Uchwała nr XXXVIII/341/2023 w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dyrektora Szkoły Podstawowej w Raciążu w 

roku szkolnym 2023/2024 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/342/2023 w sprawie zwolnienia od obowiązku realizacji 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dyrektora Miejskiego Przedszkola w Raciążu 

w roku szkolnym 2023/2024 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/343/2023 w sprawie zmiany Uchwały nr XXXVII/332/2023 

Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 27 marca 2023 r. w sprawie programu udzielania dotacji na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła.  

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/344/2023 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z opłat, jak również  

trybu ich pobierania. 
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Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/345/2023 w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej w Gminie Miasto  Raciąż, 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/346/2023 w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej 

w Gminie Miasto Raciąż na lata 2023-2027, 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/347/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości położonych w mieście Raciąż z obowiązkiem dopłaty ze strony Gminy Miasto 

Raciąż. 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/348/2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasto Raciąż, 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/349/2023 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Miasto Raciąż na rok 2023 

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/350/2023 w sprawie wyrażenia zgody na  zbycie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości położonej w Raciążu na poprawę warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/351/2023 w sprawie wytypowania przedstawiciela Gminy 

Miasto Raciąż, na członka Rady Społecznej  przy Samodzielnym Publicznym Zespole 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Płońsku. 

Podczas dyskusji na projektami Uchwał Burmistrz zgłosił na kandydaturę Pana Pawła 

Chrzanowskiego na przedstawiciela Gminy Miasto Raciąż do Rady Społecznej SPZZOZ. Nie 



Protokół  XXXVIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 13 czerwca 2023 r.  Strona 21 

zgłoszono innego kandydata. Pan Chrzanowski wyraził zgodę na kandydowanie na członka 

Rady.  

Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

 

• Uchwała nr XXXVIII/352/2023 w sprawie utworzenia związku powiatowo – 

gminnego pn. „Płoński Związek Powiatowo - Gminny"  

Uchwała przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym” się.  

 

Ad – 14 

Wnioski i zapytania 

Radna Marzanna Kubińska: „Panie Burmistrzu, zwracam się z prośbą bo poruszyłam ten 

temat na komisjach, ale z różnych przyczyn wiemy, że  nie mógł być Pan na nich obecny.  Jak 

Pan nadmienił w raporcie, że pracownicy Miejskiego Centrum Kultury na czele z Panem 

Dyrektorem wkładają duże zaangażowanie w pracę, w organizację różnego rodzaju imprez, 

więc ja jednocześnie jako radna i jako pracownik MCKSiR, chciałam wystąpić z wnioskiem o 

zwiększenie środków na pobory dla pracowników naszej placówki. Niestety większość 

pracowników jest na najniższych wynagrodzeniach, a za pracę w weekendy otrzymujemy 

tylko dni lub godziny wolne. Bardzo bym prosiła o przychylenie się do mojej prośby. Na 

komisjach dyskutowaliśmy na ten temat, to Państwo radni też byli za tym, żeby ewentualnie 

w  tym temacie poczynić jakieś kroki. Druga sprawa, chciałabym poprosić o wycięcie trawy 

na terenie osiedla przy ul. Basztowej na pasach zieleni. Drzewa też już są od dołu obrośnięte 

liśćmi, więc nie wygląda to zbyt estetycznie”. 

Burmistrz: „Jeśli chodzi o dofinansowanie Miejskiego Centrum Kultury, to zgodnie z art. 14 

ustawy o prowadzaniu działalności kulturalnej każdy dom kultury ma osobowość prawną. Art. 

27 tej ustawy mówi, że plan finansowy działania instytucji kultury opracowuje dyrektor 

instytucji i robi to samodzielnie. My jako miasto możemy dawać, jak mówi art. 28 ust. 3 

ustawy o działalności kulturalnej, tylko trzy rodzaje dotacji do domu kultury. Pierwsza to jest 

dotacja na działalność bieżącą. Ta dotacja obejmuje wynagrodzenia, ale jest to dotacja 

podmiotowa. Drugi rodzaj dotacji, jaką możemy przekazywać, to dotacja inwestycyjna, czyli 

wprost na realizację inwestycji i trzeci sposób dotowania domu kultury to dotowanie na 

konkretne zadania albo programy. Czyli Rada Miejska i ja jako Burmistrz nie mamy 

możliwości jakiegokolwiek wpływania na to, w jaki sposób dotacja podmiotowa zostanie 

wykorzystana i jak podzielona przez zarządzającego, czyli w tym przypadku dyrektora  

Miejskiego Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji. Jeżeli chodzi o środki, jakie my wydajemy 

na MCKSiR, to w roku 2021 wydaliśmy na jego funkcjonowanie łącznie  603 000 zł, a w 
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roku 2022 wydaliśmy 630 000, czyli między rokiem 2021, a 2022 wzrost nakładów na kulturę 

wzrósł o 4,5%. Natomiast między rokiem 2022 a 2023 wzrost nakładów na dom kultury był 

wyższy o ponad 20%. Czyli tak naprawdę budżet z  2022 roku całego domu kultury wynosił 

630 000. Na dziś budżet wynosi 760 000, czyli 20% więcej. Środki na kulturę już ostatnim 

czasie zostały zwiększone,  a jak one zostają podzielone czy na pracowników, czy na imprezy, 

my nie możemy o tym decydować. To jest wyłączna kompetencja dyrektora. Jeżeli w 

przyszłości będzie taka możliwość, to oczywiście zwiększymy dotację, ale wzrost o 20% i tak 

był największy ze wszystkich innych jednostek.  Nie mam wiedzy na temat wynagrodzeń w 

MCKSiR natomiast na pewno warto je podnosić i zwiększać budżet, ale musimy też  to 

widzieć w ramach całego systemu, bo tak jak mówiłem, budżet został już zwiększony w tym 

roku o 20% w stosunku do ubiegłego roku. Ale co do ostatecznych decyzji, to tak jak 

powiedziałem, my możemy tylko dać pieniądze w postaci dotacji podmiotowej, ale nie 

możemy wpływać na to, na co one zostaną przeznaczone, bo nie mamy takiej kompetencji. 

Jeżeli chodzi o wycięcie trawy, to zwrócę  na to uwagę pracowników”.  

 

Radna Marzanna Kubińska: „Rozmawiałam z panem dyrektorem i mówił, jeśli będzie miał 

więcej funduszy w budżecie, to będzie miał czym dzielić. To jest zarówno moja prośba, jak 

myślę, że również prośba wszystkich pracowników. Wiadomo, że księgowa i  dyrekcja mają 

troszkę inne wynagrodzenia, ale potrzebni są również tacy pracownicy, którzy wykonują 

normalną pracę. Jest u nas dużo zatrudnionych pracowników w ramach robót publicznych, 

więc to też jest jakieś wsparcie z urzędu pracy w tych wynagrodzeniach”. 

Burmistrz: „Myślę, że jest to droga do dyskusji. Natomiast powtarzam, że budżet już o 20% 

został powiększony, co jest tak naprawdę w skali innych jednostek dużą kwotą, a jeżeli będą 

wypracowywane środki, prowadzone projekty, to wiem, bo rozmawiałem z dyrektorem, że w 

ramach tych projektów dodatkowo realizowanych, na które są źródła finansowania, też mogą 

być, jeżeli taki projekt zawiera  wynagrodzenie dla pracowników”.  

 

Radny Andrzej Karasiewicz: „Panie Burmistrzu, rozmawialiśmy o rewitalizacji parku. 

Podobno ma być remontowany most na ul. 19 Stycznia. Czy posiada  Pan wiedzę, kiedy i jak 

to będzie zorganizowane?”. 

Burmistrz: „Niestety nie mam szczegółowych planów, ponieważ jest to inwestycja 

powiatowa”.  
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Radny Andrzej Karasiewicz: „Wakacje idą, sucho jest, nie pada. Miasto wydało na 

czyszczenie kanalizacji deszczowej i studzienek potężne pieniądze. Czy nie warto by było 

przejrzeć stan miejskiej kanalizacji  teraz w sezonie letnim, przed jesienią. Szczególnie 

chciałem też zwrócić uwagę na stronę miasta od ulicy Zielonej i Hankiewicza. Tam trzeba 

wszystko dobrze przygotować, żeby znowu ludzi nie pozalewało. Jeszcze jedna sprawa, w 

pewnych częściach miasta nie ma latarni na przykład na ulicy Zakolejowej. W tym zakresie  

też by można było zrobić przegląd, bo przyjdzie jesień, zacznie się robić wcześniej ciemno i 

żebyśmy mieli widzę o tym co mamy i gdzie co trzeba naprawić lub uzupełnić”.  

 

Ad – 8 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady: „Panie Burmistrzu, jeszcze raz gratulacje dla Pana i wszystkich 

pracowników Urzędu”. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady  

XXXVIII Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu. 

 

Protokołowała     Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/ Katarzyna Wawrowska     /-/ Paweł Chrzanowski   

 

 

 

Załącznik: 

1. Protokół imiennego głosowania uchwał z XXXVIII Zwyczajnej Sesji Rady 

Miejskiej w Raciążu z dnia  13 czerwca 2023  

2. Protokół posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maja 2023 r. r. 

 

 

  


